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1. sz. napirend 
Beszámoló Komló Város Horvát Nemzetiségi Önkormányzat 

 2023-2024. évi munkájáról 
 
 
Madjaric Julianna elnökhelyettes: Sarkadi László elnök úr egészségi okok miatti távollétében, 
elnökhelyettesként én terjesztem elő a beszámolónkat.  
A vonatkozó törvények alapján a nemzetiségi önkormányzatoknak évi rendszerességgel 
közmeghallgatást kell tartani.  
A mai időpontot a Komlói Újságban megjelentettük, nyilvánosságra hoztuk. Az egyéni 
meghívásokat megküldtük. Örülünk a jelenlétüknek. 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint. 
 
Megállapítom, hogy 2 fő képviselő megjelent, az ülés határozatképes, a közmeghallgatást 
megnyitom.  
Mindannyiunk nevében tisztelettel köszöntöm: 
Polics József urat a város Polgármesterét, 
Aladics Zoltán urat a Pénzügyi iroda vezetőjét.  
 
Köszöntöm a mindenkori együttműködő szervezetek vezetőit és a segítőket. 
 
Ez az év kicsit rendhagyó, mivel választások voltak, mi hárman képviselők elköszönünk, a 
mandátumunk lejárt, átadjuk a stafétabotot a fiatalabbaknak.  
Köszöntöm a Nemzetiségi Önkormányzat júniusban megválasztott képviselőit, gratulálok a 
megválasztásukhoz: 
Uti Györgyné 
Deák Róberte 
Polics Gergely. 
 
Köszöntöm Sarkadi Lászlónét, Ilikét és Sarkadi Olivért, a családtagokat. 
 
A nemzetiségi önkormányzat 11 ülést és egy közmeghallgatást tartott az elmúlt évben, 25 
határozatot hozott. 2024-ben pedig 7 ülést tartott, 20 határozatot hozott. Az ülések minden 
esetben határozatképesek voltak. Az önkormányzat tagjai aktívan részt vettek a testületi 
üléseken. Hiányzás csak igazolt esetben, előzetes jelzés alapján volt.  
A testület tagjain és a hivatali összekötőn kívül gyakran vettek részt az ülésen a Pénzügyi és 
Vagyongazdálkodási Iroda nemzetiségi önkormányzatokkal foglalkozó ügyintézői, valamint 
alkalmanként a napirendi pontokhoz kapcsolódó intézmények, szervezetek képviselői, 
kapcsolattartói.  



Az önkormányzat tevékenysége megfelelt a jogszabályi előírásoknak. Ellátta mindazokat a 
feladatokat, melyet az SZMSZ a hatáskörébe utalt. Szakmailag megalapozott döntéseket hozott, 
illetve véleményét, javaslatát minden esetben körültekintően hozta meg.  
 
Az önkormányzat által tárgyalt főbb témakörök minden évben szerepeltek napirendi pontként 
az üléseken: Így az  

- adott év költségvetési koncepciójának elfogadása,  
- költségvetés módosítása, 
- előző év pénzmaradványának felhasználása,  
- zárszámadás elfogadása,  
- negyedéves pénzügyi beszámolók elfogadása, 
- közmeghallgatás megtartása, 
- Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása. 

 
Minden év során két nagy városi rendezvény közreműködői voltunk. 

- Május elsején a Nemzetiségi Napon hagyományosan jeles vendég együttes – a Kökényi 
– felkérésével és támogatásával vettünk részt a programadásban. 

- A Komlói Bányásznapokon a Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesülettel 
hirdettük meg az Ízek utcája rendezvényt. 

 
2024. évben Komló Város Horvát Nemzetiségi Önkormányzata támogatást nyújtott:  

- A Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesületnek a XIII. Nemzetközi Kolbásztöltő 
Fesztiválra. Itt a Beremendi vendégeket is elláttuk 200.000,-Ft 

- Virágos Komló Városszépítő mozgalom megújítására 80.000,-Ft 
- Komlói Ízek Utcája közös rendezvényre 250.000,-Ft, itt a város testvérvárosi delegáció 

tagjait és a komlói kísérőket is ebéddel láttuk el.  
- Komlói Polgárőr Egyesületnek működésre 100.000,-Ft 
- Díszítőművészeti Műhelynek könyvkiadásra 50.000,-Ft. 

 
Kiemelkedő volt a szerepvállalás, mellyel egy pályázat érintettjeként a mecsekfalui Kultúrház 
felújításánál szerepet vállaltunk.  
A pályázaton nyert összeg 5.000.000,-Ft, 2023-ban 2.500.000,-Ft és 2024-ben szintén 
2.500.000,-Ft.  
 
A törvények figyelembevételével gondosan készültünk a Helyhatósági és Nemzetiségi 
választásra. 
Előkészítő munkánk ez alkalommal is sikeres volt. A Komlói Horvát Nemzetiségi 
Önkormányzat folytathatja több mint 25. éves munkáját.  
Megköszönöm a figyelmüket.  
 
Átadnám a szót Szarka Elemérnek a Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület elnökének.  
 
Szarka Elemér a Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület elnöke: Engedjétek meg, hogy 
Sarkadi Laci barátom nevében is szóljak pár szót, hisz az egyesületünk és a nemzetiségi 
önkormányzat igen szoros együttműködést ápol, aktívan részt veszünk egymás életében. A 
vezetés rendkívül tapasztalt emberekből áll. Szép és gazdag évet zárt a nemzetiségi 
önkormányzat, amihez szívből gratulálok.  
A nemzetiségi önkormányzatnak 8 szervezettel, illetve intézménnyel van együttműködési 
megállapodása: 

- József Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény 
- Matusek László Horvát Kulturális Egyesület, 



- Nyugdíjas Egyesület Fehérrózsa Dalkör 
- Komlói Polgárőr Egyesület  
- Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület 
- Kásádi Horvát Nemzetiségi Önkormányzat 
- Díszítőművészeti Műhely és természetesen 
- Komló Város Önkormányzata. 

 
A 2013-as évig visszamenőleg az alábbi szervezeteket, alapítványokat támogatta többek között: 
 

- Zornica Alapítvány lapkiadó tevékenységét 
- Baranyai Vakok és Gyengénlátók Sportegyesületének tevékenységét 
- Pöndöly néptáncegyüttest 
- Nyugdíjas Egyesület 
- Fehérrózsa Dalkör 
- Környezetvédő Tábor 
- „Múltunk a jelenben” könyvkiadás  
- Polgárőr Nap 
- Díszítőművészeti Műhely 
- Kökényi Matusek László Horvát Kulturális Egyesület 
- Pécsi Horvát Óvoda 
- Mecsekfalu című helytörténeti könyv 
- Mecsekjánosi kálvária felújítására is tudott támogatást adni. 

 
Többször utazott az önkormányzat és társszervezetei: 

- Valpovo, Vukovár 
- Kásád, Sokac lakodalmas rendezvény 
- Beremendi Horvát est 
- Eszék és Csúza 
- Somogyvámos Krisna-völgy 
- Ópusztaszer 
- Budapest, Nemzeti Múzeum 
- Szekszárd, Gemenc 
- Drávai hajózás 
- Mohácsi busójárás 
- Balkán fesztivál visszatérően, és még sorolhatnám.  

 
Horvát nyelvtanfolyam is volt Madjaric Julika vezetésével. Több rendezvényt, melyek nagyon 
barátiak voltak a Honismerettel és a Polgárőr Egyesülettel szervezett az önkormányzat, a 
nőnapok és az évzárók voltak a rendszeresek.  
Kiállításra is gondoltak, egy alkalommal a Díszítőművészeti Műhely ment ki Valpovoba, más 
alkalommal pedig egy Beliscei festőművész kiállítása jött ide a Múzeumba, ennek a hátterét is 
az önkormányzat biztosította.  
Folyamatos, igényes, gazdag volt az elvégzett munka. Gyarapították a Komló barátok számát, 
országon belül és kívül, kapcsolatokat kezdeményeztek és ápoltak, sokak által ismert és elismert 
munkát végeztek.  
 
Deák Imre a Komlói Polgárőr Egyesület elnöke: Nekem a horvát nemzetiséghez igen régi 
kötődésem van. Nemcsak a feleségem révén, aki beszél horvátul, de nagyon sok horvát barátunk 



van, a minden évben visszatérő nyaralások alkalmával megismert emberek. 2004-ben 
Valpovoban részt vettem akkor még képviselőként a két város szerződés aláírásánál.  
Úgy érzem a horvát nemzetiség munkáját folytatni kell Komló városában. Mindig nagyon jó 
kapcsolatom volt a Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal. A kezdetektől, a megalakulástól 
minden elnökkel jó volt a kapcsolatom, mindig segítettem a munkájukat. A Polgárőrségnek 
tagjai közül nagyon sokan kötődnek a horvát nemzetiséghez, a nemzetiség nagy részét a 
polgárőrök teszik ki, ezek az emberek mind kötődnek, többen beszélik a nyelvet is.  
Sarkadi László elnök úr szívvel lélekkel végezte a munkáját. Az utolsó ciklust a betegsége miatt 
már nem nagyon akarta vállalni, de sikerült meggyőznünk. Ezért is köszönetet érdemel. 
Nagyon örülök, hogy sikerült újból megalakítani a Horvát Nemzetiségi Önkormányzatot, 
Sarkadi László megkért, hogy segítsem a választás sikeres lebonyolítását, hisz ő betegsége miatt 
már nem nagyon tudott ebben részt venni. Igyekeztem mindent megtenni, hogy sikeres legyen. 
Az új képviselők megválasztásra kerültek. Szeretném megköszönni a Horvát Nemzetiségi 
Önkormányzatnak az elvégzett munkáját, és kívánom nekik a további életükben erőben, 
egészségben még sokáig éljenek!   
Sarkadi Lászlóval megbeszéltem, hogy felhívjuk telefonon, mert szeretne ő is pár szót szólni. 
 
Sarkadi László elnök úr: Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket, szeretettel gondolok rátok, 
minden jót kívánok a mai összejövetelhez. Az elmúlt évek sok-sok gazdag élményét remélem 
tovább lehet majd vinni, már csak azért is, mert a város létrejöttével alakultak meg a horvát 
közösségek. Nagyon köszönöm polgármester úrnak és csapatának, hogy segítségünkre voltak. 
Bízom benne, hogy az új testület hasznát veszi annak, amit mi az elmúlt években 
összegyűjtöttünk. Talán sikerül még annyira felépülnöm, hogy a rendezvényeken még részt 
tudjak venni. Sok sikert kívánok és mindenkinek köszönöm a szeretetet és segítséget, amit 
irántunk tanúsítottak. Jó munkát kívánok. 
 
Szarka Elemér elnök: Nagyon köszönjük elnök úr szavait.  
 
Kincses Ágnes a Díszítőművészeti Műhely vezetője: Nagyon sok támogatást kaptunk az 
önkormányzattól. Bosnyák hímzések készítéséért és leírásáért kaptam 35 éves koromban a 
Népművészet Ifjú Mestere címet. Mindig nagyon tetszettek ezek a hímzések, amiket azóta is 
nagyon kedvelnek a tanítványaim. A Díszítőművészeti Műhely a legtöbb díját a horvát 
hímzésekért kapta. Már az 5. könyvünk készül, minden könyvünk kiadásához hozzájárult a 
horvát nemzetiségi önkormányzat, amit ezúton is nagyon köszönünk.  
 
Halász Jenő nyugalmazott tűzoltó parancsnok: Köszönöm, hogy itt lehetek. Annak idején a 
tűzoltók kezdeményezték a kapcsolatot a Valpovoi területen, és nagyon örülök, hogy ennek 
folytatása lett, kívánok a sok-sok eredményhez elismerő szavakat. Az önkormányzat óriási teret 
nyitott, hogy támogatásokat nyújtson, amire a jogszabályok lehetőséget adnak. Mégegyszer 
gratulálok, jó egészséget kívánok! 
 
Polics József polgármester: Nagy tisztelettel köszöntök mindenkit. Magam is horvát 
nemzetiségként születtem. Több évtizedes beszámoló kapcsán, sok minden eszembe jutott. 
Horvát nemzetiség Komlón nincs annyi, mint német, cigány. Az indulás sem volt egyszerű. 
Kellett hozzá az akarat és a szándék. Sarkadi László volt az egyik fő segítőm. Van a megyében 
alapfokú és középfokú horvát nevelési intézmény, megvannak a megfelelő gyökerek. A kezdet 
nagyon nehéz volt, Laci mindig mellettem állt. A mostani triumvirátus már a kezdetektől 



megvolt. Az egyesületek közötti jó kapcsolat tovább segítette a horvát nemzetiségi 
önkormányzatot. Sarkadi Lacinak, Szarka Elemérnek nagyon köszönöm a sok munkát.  
Menni kell ezen az úton tovább. Az ifjabb csapatnak a minta alapján kell tovább dolgozniuk. 
Persze szükség lesz új gondolatokra, elképzelésekre. Büszke vagyok rá, hogy ilyen csapattal 
dolgozhattam, nem győzöm megköszönni a több cikluson át végzett eredményes munkát, 
hosszú életet, egészséget kívánok a leköszönő képviselőknek.  
Szeretném átadni az elismerő oklevelet, amihez kívánok jó egészséget! 
 
Szarka Elemér elnök: Köszönöm polgármester úr szép szavait.  
 
Felkérem Madjaric Juliannát, hogy adja át a köszönő okleveleket, mindazoknak akik együtt 
dolgoztak a horvát önkormányzattal.  
 
Madjaric Julianna elnökhelyettes: átadta az okleveleket és megköszönte a munkát az alábbi 
személyeknek: 
 
Polics József 
Aladics Zoltán 
Deák Imre 
Sarkadi Lászlóné 
Halász Jenő 
Rákos Ildikó 
Kincses Ágnes 
Rajnai Erika 
Szőke Attiláné 
Komlói Újság 
Steinerbrunner Győzőné 
Bosnyák Zoltán 
dr. Vaskó Ernő 
Szarka Elemér 
 
 
Szarka Elemér elnök: Nagyon szoros a kapcsolat a Honismereti és Városszépítő Egyesület és a 
Horvát Nemzetiségi Önkormányzat között. Sarkadi László barátom a Honismereti 
Egyesületben is visel tisztséget, mindig tudtunk egymásnak segíteni, az együtt dolgozás, a 
találkozások, a kirándulások mindig örömet okoztak. A dolgos hétköznapokban, az ülésekre, a 
közmeghallgatásokra mindig jöttem. Ezt a sok szépet, jót szeretném megköszönni egy oklevelet 
és virágot adnék át a jelenlévő két tagnak, Madjaric Juliannának és Deák Imrénének. 
Sarkadi László távollétében feleségének adnám át a köszönő oklevelet, a jeles munkáért, az 
együttműködésért.  
A Honismeret kihasználva ezt a jeles alkalmat, a horvát leköszönést használjuk fel arra, hogy 
egy egyesületi díjat első ízben Sarkadi Lászlónak adunk át, nevezetesen egy életműdíjat.  
Felolvasom, hogy miért 
 
A Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület egyesületi Életmű díjat adományoz Sarkadi 
László úrnak az egyesület tiszteletbeli elnökének, alapító tagjának, egykori elnökének, 
ügyvezető elnökének, alelnökének.  



Nagy köszönettel adózunk egyesület alapító és gazdagító munkásságának. 
Annak, hogy több cikluson keresztül egyesületi tisztségviselőként szolgálta az egyesületet. 
Annak, hogy jeles stratégaként a jövőt is figyelte és az egyesületet az újra felkészítette.  
Annak, hogy számos és jeles kapcsolat jött létre kezdeményezése és közreműködő munkássága 
révén.  
Annak, az egyesületi élet 42 éve alatt mindig alkotott. Emberi kapcsolatai révén sok segítőt és 
sok barátot adott az egyesületnek.  
Annak, hogy a város és faluvédők országos szövetsége XIII. országos találkozójának 
házigazdái lehettünk 1994-ben.  
Annak, hogy Komló Város Önkormányzatának munkájában egyesületi képviselőként, 
bizottsági külső szakértőként több cikluson keresztül eredményesen és magas városi 
kitüntetéssel is elismerten dolgozott.  
Annak, hogy Komló város Horvát Nemzetiségi Önkormányzata elnökeként is számos 
együttműködést, kapcsolatot kezdeményezett, ismétlődően támogatta, segítette 
rendezvényeinket. 
Annak, hogy más civil szervezetek és közösségek munkájának is segítője, támogatója volt. 
Annak, hogy építette és éltette a barátságokat. 
Annak, hogy több évtizeden keresztül folyamatosan, magas szinten, nagy örömmel, sok 
energiával, nagy újítókedvvel, példásan és nagyon eredményesen végezte egyesületi vezetői és 
közéleti munkáját.  
 
Ilyen nem volt, és nem is lesz, aki ezeket a tisztségeket megtöltötte tartalommal.   
 
Sok jót, jó egészséget kívánunk. 
 
Mindhárom leköszönő képviselőnek mondom: Legyetek büszkék a munkátokra! 
Gratulálok, az új képviselőknek kívánok nagyon jó munkát, mi régiek itt vagyunk, ha bármikor 
segítségre van szükségetek! Ezzel zárnám a közmeghallgatást! 
 
Több kérdés, hozzászólás nem lévén Madjaric Julianna is megköszönte a részvételt és a 
közmeghallgatást bezárta.  
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Sarkadi László sk.   Madjaric Julianna sk.   Deák Imréné sk. 
        elnök                           jegyzőkönyv-hitelesítő            jegyzőkönyv-hitelesítő 

 
 
 
 
jegyzőkönyvvezető 


